
 

   05 december 2024 Styrelseprotokoll 
 

_______________________________________________________________________________ 

Protokoll fört vid styrelsemöte i Svenska Föreningen för Alkohol- och Drogforskning  
den 5 december 2024 kl. 12.10 – 13.10.  
 

Närvarande  
Helena Hansson 
Wossenseged Birhane Jemberie 
Erik Nylander 
Alfhild Grönbladh 
Anders Hammarberg 
Björn Johnson 
Daniel Carlryd 
Ida Fredriksson 
Kristina Berglund 
Bodil Monwell 

Förhindrade 
Irene Perini 
Mats Ramstedt  
Philip Lindner 
Hanna Ljungvall 
Camilla Carpholt 
Emma Claesdotter-Knutsson 
Martin Kåberg 
Frans Schlyter 
Anna Söderpalm Gordh  
 
 

 
1. Mötets öppnande  

Ordförande Helena Hansson öppnar mötet och hälsar alla välkomna. 
 

2. Val av sekreterare och justerare för dagens möte   
Alfhild Grönbladh utses som sekreterare och Björn Johnson utses till justeringsperson för dagens 
möte. 

 
3. Godkännande av föregående mötesprotokoll   

Helena Hansson går igenom föregående protokoll.  
 

4. Meddelanden 
Inga meddelanden. 

 
5. Ekonomi   

Aktuellt saldo: 
Plusgirokontot: 264 146,08 SEK 
Sparkontot: 168 221,29 SEK 
 
Händelser på plusgirokontot sedan sist inkluderar utlägg för styrelsemedlemmars resor till det 
vetenskapliga mötet, fem nya medlemsavgifter, samt swish-avgifter.   
 
Faktura har skickats till Systembolaget, och faktura från hotellet för vetenskapliga mötet inväntas.  
Ett avstämningsmöte med Svensk förening för beroendemedicin (SfB) har genomförts, kostnader 
som inte täcks av SADs bidrag från Forte ska delas jämnt mellan föreningarna.  

 
Avstämning angående om alla medlemmar som besökte den vetenskapliga konferensen har betalt 
medlemsavgiften för 2024 svår att genomföra med vårt nuvarnade system, men nya systemet E-bas 
förväntas underlätta detta I framtiden.  
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6. Vetenskapligt möte 2025  
Diskussion kring innehåll på konferensen, olika teman för vetenskapliga mötet diskuterades. AI, 
framtidens forskning och teknik, fokus på postdocs/doktorander, kompetensförsörjning för 
yrkesverksamma och forskningsinfrastrukturer (tex kvalitetsregister) inom området är teman som 
lyfts fram. Även karriärvägar – från student till professor nämndes. Keynote- talare diskuterades, 
intressant att ha en internationell forskare men den ekonomiska delen måste tas i beaktande, 
eventuellt kan talare via hybridformat också vara intressant. Viktigt att hitta en balans i programmet 
mellan klinisk, preklinisk och samhällsvetenskaplig forskning. Bodil Monwell, Ida Fredriksson och 
Wossenseged Birhane Jemberie, fortsätter planeringen. Bra om färdigt utkast till programmet finns i 
april/maj så att inbjudan kan skickas ut senast i juni. 
 

7. Antagning av nya medlemmar   
Zophia Mellgren röstades in som ny medlem.  
 

8. Uppdatering av hemsidan  
Text för nya styrelsemedlemmar har uppdaterats. Kontakt med poster-pristagarna från 
vetenskapliga mötet i Göteborg har inletts angående att spela in SAD-talks som sedan kan läggas upp 
på hemsidan.  
 

9. Aktuella events/projekt/studier att förmedla till medlemmarna i månadsbrev  
Forskarutbildningskurs i beroende ges på KI i mars, registrering stängd men efterregistrering möjlig 
(Anders Hammarberg är kontaktperson).  
 

10. Övriga frågor   
Postersessionen på vetenskapliga mötet diskuterades och synpunkter inför framtida 
posterbedömningar togs upp. Bra att fokusera på posterpresentationen och inte granska abstrakt. 
Priset bör i första hand ges till doktorander/postdocs. Erik Nylander utses till att vara delaktig i 
planeringen av postersession på kommande mötet. Det togs även upp att uppdelning av posterpriset 
i en klinisk/preklinisk del kanske inte är passande.  

 
Bengt Sternebring från SfB har skrivit en sammanställning/rapport från konferensen. Frans Schlyter 
har sammanställt en rapport över utvärderingen av konferensen som visar att det var uppskattade 
dagar med ett givande program. Generellt var många nöjda med årets konferens, tex var nöjda med 
keynote-talararna, och postersession lyftes också fram som viktigt inslag. Frågan kring hur ofta SAD 
ska ha gemensam konferens med SfB diskuterades, enligt utvärderingen var många positiva och 
förslag på vartannat eller vart tredje år togs upp, med det ekonomiska perspektivet behöver 
beaktas. Det finns även andra föreningar som SONAD, ANDTS-psykologerna, och samtidigt viktigt att 
SAD värnar om sin egen målsättning och inriktning. Kanske blir det möjligt att via det nya medlems-
systemet E-bas också kunna uppge vilka andra föreningar SADs medlemmar är medlemmar i.  
 
Daniel Carlryd har träffat representant för E-bas, för att gå igenom vad vi behöver göra för att lägga 
in våra medlemmar i systemet och sätta upp koppling till medlemsavgiften. Även utskick och 
anmälningar till vetenskapliga möten kommer kunna hanteras i systemet. Förhoppningen är att 
systemet kan vara i bruk innan februari.  

 
SAD ska nominera två personer till priskommitté för CAN:s drogforskingspris, priset delas ut 
vartannat år. Styrelsemedlemmarna ombeds fundera på om de är intresserade och frågan tas upp på 
kommande styrelsemöte.  
 
En arbetsgrupp kring eventuella ändringar i stadgar och namnbyte sattes ihop, med 
Wossenseged Birhane Jemberie, Daniel Carlryd, Anna Söderpalm Gordh samt Alfhild Grönbladh 
(sammankallande). 
 
Frågan kring eventuella aktiviteter under 2025, tex webinarier, Almedalen, togs upp. Almedalen bra 
ställe att samtala kring samverkan och synliggöra att forskningen inom detta område är viktig. 
Frågan diskuteras vidare på nästa styrelsemöte.  



SAD Styrelsemöte   
 
 
 

 
11. Mötets avslutning 

Ordförande avslutar mötet. 
Nästa styrelsemöte blir torsdagen 9 januari 2024 kl. 12.10-13.10.  

 
 
 
 
 
 
 
Helena Hansson    
Ordförande                           
 
 
 

 
 
Alfhild Grönbladh 
Sekreterare 
 
 
 
 
Björn Johnson 
Justeringsperson 


